



新聞稿 – 即時發放

香港建築師學會 年度晚宴暨 2022/23年獎頒獎典禮 得獎名單 – 未來建築

(香港，2023年11月8日) 闊別三年的香港建築師學會 (HKIA) 年度晚宴暨2022/23年獎頒獎典禮於香港海洋公園萬豪酒店宴會廳舉行，筵開57席款待約700名賓客，同時慶祝學會67周年紀念。以「建築塑造未來」為主題，藉此表揚一眾本地建築師的專業精神和對建築的熱愛，與及展現香港充滿活力的文化。

學會很榮幸邀請得香港特別行政區政府財政司副司長黃偉綸先生GBS，JP作為主禮嘉賓。其他政府高級官員、中聯辦代表、立法會議員、建築業界翹楚和工作夥伴、社會賢達和其他知名人士亦一併蒞臨盛會，營造出星光熠熠的卓越氛圍。

「我們很高興呈獻2023香港建築師學會年度晚宴暨2022/23年獎頒獎典禮，並以『建築塑造未來』為主題。這個萬眾矚目的盛會提供了一個獨特的機會，以表彰香港建築師的專業、創新思維，並聚焦在發展的道路上共同邁進及互相鼓勵！」香港建築師學會會長陳澤斌說。

本會藉著這次難得的盛會，公佈香港建築師學會2022/23年獎得獎名單。香港建築師學會年度年獎於1965年成立，至今已有57年歷史，是區內最具份量的建築獎項之一，目的是希望透過獎項，激勵本地建築師通過專業精神和創造力為本港、區域和國際建築提供卓越專業服務，實踐優質建築。

2022/23年獎收到香港及國內外合共99份高質素參賽作品，得獎作品除有大型博物館等地標性建築外，亦有眾多的公共空間以及建築技法創新兼具社會意義的項目參加，足見近年香港建築師專業的多元性及國際認受性。經過四位知名評判共兩階段評審及深入討論，本會最終頒發64個獎項予57項優秀建築作品(得獎名單詳列於附件)。

本會亦藉此機會頒發香港建築師學會最高榮譽的『香港建築師學會2023年度金獎』予一名資深建築師，以表揚其職業生涯的建樹及對建築專業的貢獻。而『2022年青建築師獎』則同場頒發予年齡35歲以下的年青建築師，獎勵其出色表現。

活動詳情可在此下載：



傳媒查詢：

香港建築師學會秘書處 李小姐

電話: 3155 0404

電郵: ashleylee@hkia.org.hk



[For immediate release]

The Hong Kong Institute of Architects (“HKIA”) Annual Ball cum Annual Awards Presentation 2022/23 Results Announcement – Architecturing the Future

(Hong Kong, 8 November, 2023) The Hong Kong Institute of Architects (HKIA) is thrilled to announce its highly anticipated Annual Ball cum Annual Awards Presentation 2022/23 at the Hong Kong Ocean Park Marriott Hotel. With 57 tables of some 700 guests gracing the occasion, the Institute also celebrates its 67th anniversary on the occasion. Themed "Architectur-ing the Future", the Annual Ball offers an exquisite and immersive experience that celebrates the city's visionary spirit and dynamic culture, while paying tribute to the architectural profession.

The Deputy Financial Secretary of HKSAR, Mr. WONG Wai Lun, Michael, GBS, JP is the Guest of Honour. He is joined by other senior government officials, Central Liaison Office officials, LegCo Members, architectural practice executives and their business partners, as well as construction industry professionals and other distinguished guests.

HKIA President, Ar. Benny CHAN remarks that “This extraordinary event offers a unique opportunity to honour our profession, connect minds, and inspire each other as we navigate the path ahead”. He looks forward to witnessing more excellent architectures in the future.

Results of the HKIA Annual Awards 2022/23 are presented during the high-profile Annual Ball. Spanning over 57 years, the HKIA Annual Awards was launched in 1965. It is one of the most prestigious architectural awards in the region. The aim is to strive for local, regional and international architectural excellence through professionalism and creativity, and to provide a supportive environment for HKIA members to practise quality architecture and realise their professional potential.

A total of 99 high quality submissions from both inside and outside Hong Kong were received this year. The awarded projects include not only landmark buildings such as museums, but also social projects such as public spaces and innovations in architectural techniques, which illustrates the diversity and international recognition of the Hong Kong architectural profession. After going through two stages of assessment and in-depth deliberation by 4 renowned jurors in August and September 2023, 64 awards are given to 57 outstanding projects.

The Institute also takes the opportunity to present the prestigious HKIA Gold Medal Award 2023 to a senior architect, recognising his important achievements in and contributions to Hong Kong architecture throughout his career and profession. Meanwhile, the Young Architect Award 2022 is presented to young professionals aged 35 or below to honour and acknowledge their outstanding architectural talents.

More details are
available for
downloading at:



Media enquiry:
HKIA Secretariat Ms. Ashley LEE
Tel.: 3155 0404
Email: ashleylee@hkia.org.hk